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110 let vsake organizacije je dolga doba. Na‰a, pla-
ninska, jih je ta mesec na‰tela toliko. Kako je bilo
vãasih, kako je danes, ali je kak‰na vez med tedanjo
in sedanjo organizacijo, kaj nam bo prinesla priho-
dnost – to so vpra‰anja, ki so nas ob tem jubileju
zanimala tudi v uredni‰tvu Planinskega vestnika.
Zato smo povabili na pogovor tri goste: Adija Vi-
dmajerja, podpredsednika PZS, Boruta Per‰oljo,
predsednika PD DomÏale, in Andreja Stritarja, ãla-
na uredni‰tva PV.1

Naredimo na zaãetku primerjavo SPD ob usta-
novitvi in dana‰nje PZS. Kaj imata ti organizaciji
skupnega, ali se ju ‰e da primerjati?
Adi Vidmajer: Primerjava je ‰e moÏna: planinstvo je
planinstvo, gore so gore, prostovoljci so bili in so ‰e
vedno, ko gre za dru‰tveno planinsko dejavnost.
Planinci se zavedamo, da so to tri zelo pomembna,
toda razliãna obdobja. Med globalizacijo se je mar-
sikaj spremenilo, saj se zahteve po dodatnih aktiv-
nostih ne pojavljajo samo v PZS, ampak v celotnem
druÏbenem Ïivljenju pri nas, pa tudi po svetu. âe
primerjamo pristop in odnos do planinstva, se je
krepko spremenil, saj ima ta hip drugaãne dimenzi-
je glede zahtevnosti, zakonitosti in neizprosnosti
do planinske dejavnosti, tako v dru‰tvih kot v PZS.
Zahteve PZS do drÏave so danes veliko veãje kot
kdaj prej. Zakoni danes obvezujejo na‰o dejavnost in
hkrati nalagajo dodatne skrbi dru‰tvom, ‰e pose-
bno tistim, ki imajo svoje koãe. Vemo tudi to, da vr-
hunski alpinizem, himalajstvo in ‰portno plezanje
svoj ãas niso bili tako razviti. âeprav ne gre prezre-
ti vrhunskih alpinistov, tudi v ãasu JoÏeta âopa, sta

danes pristop in seveda tudi odnos drugaãna, saj
vendar sodimo v svetovni vrh himalajstva. V da-
na‰njem ãasu je pomembno le to, da v planinstvu ne
bo druge politike, kot je planinska.

Borut Per‰olja: âe delamo primerjave, moramo
gorni‰tvo umestiti v tedanje okolje in ãas. Zato je
na mestu vpra‰anje, ali je sedanja planinska organi-
zacija sodobna – namenoma noãem reãi »moder-
na«. Tako, kot je bilo tedaj verjetno sodobno SPD s
svojo preteÏno narodno buditeljsko naravo in po-
zneje z odkrivanjem slovenskih gora. Gorni‰tvo na-
vadno opisujemo kot splet ‰portnih, rekreacijskih,
kulturnih, gospodarskih (turistiãnih), gorsko-
re‰evalnih in raziskovalnih dejavnosti in temeljna
razlika, ki jo opaÏam, je, da je SPD takrat postavlja-
lo temelje za razvoj teh dejavnosti v slovenskem
prostoru. PV kot kulturno glasilo Ïe skoraj 110 let
vleãe to rdeão nit, z drugimi dejavnostmi pa je SPD
dalo temelje posameznim strokam, tudi nekaterim
znanostim. Danes bi moral biti ta proces naspro-
ten, planinska organizacija bi morala vse to znanje,
ki ga nekatere organizacije strokovno, poklicno iz-
peljujejo v gorah, znati sprejemati. To se mi zdi bi-
stvena razlika in pri sprejemanju tega znanja pla-
ninska organizacija vidno zamuja.

Andrej Stritar: SPD so ustanovili tisti, ki so radi ho-
dili v hribe, in mislim, da ãlani sedanje PZS ‰e vedno
radi hodijo v hribe. To je tisto temeljno, kar je sku-
pno takratnemu in sedanjemu ãasu. Dru‰tvo je paã
prostovoljno druÏenje ljudi, ki imajo skupne interese,
kot tako je bilo ustanovljeno in tako je tudi danes.
Res pa je, da je ena najpomembnej‰ih razlik narodno
buditeljstvo. Mislim, da so jo takrat ustanovili tudi
zato, da bi imeli podobno dru‰tvo kot Nemci, ‰lo je
za ohranjanje slovenske deÏele. Ko smo dobili svojo

Pogovor vodil: Vladimir Habjan 

Stojimo na svoji gori
Okrogla miza ob 110-letnici planinske organizacije

1 V prispevku uporabljamo naslednje kratice: SPD – Slovensko
planinsko dru‰tvo, PZS – Planinska zveza Slovenije, OKS – Olimpij-
ski komite Slovenije, PD – planinsko dru‰tvo, MDO – meddru‰tve-
ni odbor, PV – Planinski vestnik, GRS – Gorska re‰evalna sluÏba. 
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drÏavo, je ta razlog izginil, saj ni bil veã potreben. To
je morda najveãja razlika med tedanjim in sedanjim
dru‰tvom.

Planinska zveza je zveza planinskih dru‰tev.
Kak‰en odnos je ta, kak‰no je medsebojno sode-
lovanje? Je odnos dru‰tvo – zveza ustrezen ali
se da tu ‰e kaj izbolj‰ati?
Borut Per‰olja: Razmi‰ljati moramo o tem, kate-
re so vsebinske vezi dru‰tva. Brez dvoma je pomem-
bno, da si nam ‰e vedno uspe izmenjavati izku‰nje in
znanje, ki ga ima taka organizacija. To je vir moãi in
brez tega bi bili pravzaprav ‘bosi’. Z gledi‰ãa moje-
ga dru‰tva je ena glavnih stiãnih toãk zlasti po-
droãje usposabljanja: vodniki, markacisti, mentorji
itn. Res je, da se nekatere vsebinske vezi mogoãe
krhajo, morda tudi zaradi formalnih vzvodov. Îeleli
bi si veã neposrednega odloãanja o stvareh. Mislim
na vlogo MDO – ali je tak odbor res potreben ali
omejuje neposredni vpliv na politiko dru‰tva. Funk-
cija informiranja je prav gotovo tista, ki bi jo mora-
la matiãna organizacija bolj negovati.

Adi Vidmajer: Brez dvoma nastajajo velike razlike
med dru‰tvi. Nekatera so manj‰a po ‰tevilu ãlan-
stva, druga po ‰tevilu strokovnega kadra, nekate-
ra nimajo koã itn. Ne gre prezreti niti tega, da
imajo lahko po ‰tevilu ãlanov manj‰a dru‰tva zelo
razvito dejavnost, nekatera so pa tudi v tak‰ni ali
drugaãni krizi, zato jim je treba pomagati, sveto-

vati. Kolikor imajo dru‰tva – ali tudi zveza – dobre
programe, zanimive za vse starosti, je to tudi ga-
rancija za mnoÏiãnost oziroma veã ãlanov in dobro
izpeljan program. Zakaj dajemo meddru‰tvenim
odborom vedno veã poudarka? Iz preprostega ra-
zloga: ker je dru‰tev vedno veã (248), je koordinaci-
ja dela med dru‰tvi in MDO ter PZS nujna. Vse ko-
misije pri PZS zdaj programsko povezujejo svoje de-
lo prek odborov v MDO. Prepriãan sem, da je to v
obdobju, ko se formirajo pokrajine, za PZS dobra
naloÏba. Sami MDO-ji postajajo tudi strokovno zelo
moãni in to je za svetovanje dru‰tvom ‰e toliko bolj
pomembno. 

Andrej Stritar: Imam prednost, da nisem funkci-
onar ne v dru‰tvu ne v PZS in lahko komentiram kot
navaden ljubitelj gora. Morda se je treba pri tem
vpra‰ati, zakaj pravzaprav imamo PD in PZS. Zato,
ker se hoãemo zdruÏevati, da bomo laÏe hodili v go-
re, ker ljubimo gore. Ker pa je dru‰tev v Sloveniji ta-
ko veliko, je racionalno, da se jih na republi‰ki ravni
zdruÏi v PZS. Nerodno se je spra‰evati, ali je odnos
PZS – PD pravilen. Ta odnos mora biti pravilen, ker
PZS brez dru‰tev ne bi bilo. Torej je to nekak‰en
konsenz, ki so ga dru‰tva dosegla, da lahko bolje
izvajajo tisto, kar je njihova osnovna naloga – zato
so zdruÏena. Seveda je vrsta stvari, ki se jih da
usklajevati na republi‰ki ravni, na primer to, da
imamo po vsej Sloveniji enake markacije, da izdaja-
mo planinsko literaturo, da imamo PV, da imamo
usklajene sisteme vzgoje, skrbimo za koãe ipd. Zelo
pomembno je, kaj zveza vraãa svojim dru‰tvom in
konãno svojemu zadnjemu ãlanu – kajti ti so najpo-
membnej‰i. âe njih ne prepriãamo in ne navdu‰imo,
da se prostovoljno vãlanijo v dru‰tvo in prek tega v
zvezo, nismo storili niã.

Borut Per‰olja: Najveã za zdaj neizkori‰ãenih re-
zerv za kakovostno delo je ‰e vedno v dru‰tvih, ki iz-
hajajo iz konkretnega okolja in lahko prisluhnejo po-
trebam vsakega posameznega ãlana. V dru‰tvu za-
gotovo najbolje vedo, kako ustvariti take razmere,
da bo ãlanstvo postalo aktivno, da bo sodelovalo
pri razvijanju gorni‰ke ideje in da bo zvesto zdrave-
mu naãinu Ïivljenja, hoji v hribe in dru‰tvu. Dru‰tva
premalo razmi‰ljajo o vsebinskem delu. Ponavadi se
program skrãi na izlete, na koão, ostane pa kup
drobnih odprtih moÏnosti, ki jih ne izkori‰ãamo. Mi-
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slim, da imamo zato ‰e veliko moÏnosti, da prite-
gnemo kak‰nega novega ãlana in ga tudi obdrÏimo.

Adi Vidmajer: Gre za ustvarjalnost dru‰tva, gre za
kader, ki kreira programe, da so privlaãni, zanimivi,
varni in sprejemljivi za vsakogar, ki so mu namenjeni.
Zdaj se najbolj zavzemamo za to, da bi mladi ãutili to
pestrost, toplino medsebojnih odnosov ter strokov-
nost, ki jo lahko dobijo ob razliãnih akcijah, tako v vrt-
cu in osnovni ‰oli kot v preostalih sredinah, kjer
dru‰tva ponujajo svoj program. Vedno sem ãutil pri-
padnost planinski ideji in vedno me je zanimalo, kje
bom lahko ãim veã sodeloval kot aktiven ãlan PZS,
oziroma dru‰tva. Vesel sem, da se lahko po tej ljubi
deÏeli sprehajam od Julijcev do Prekmurja, kjer
hoãem in kadar hoãem, brez kakr‰nih koli zadrÏkov,
problemov in doplaãil – to drugje v svetu ni veã mo-
goãe. Razni kroÏki, tabori, orientacije, druga planin-
ska sreãanja in izleti so povod, da se v dru‰tvo vãla-
ni ãim veã mladih, ki ãutijo in vidijo v planinstvu lepo-
to in sreão, ki jo lahko delijo s prijatelji in star‰i. Se-
veda pa je pogled na razvoj in delo planinstva od
obãine do obãine drugaãen. âe je koordinacija zno-
traj obãine dobra, so tudi Ïupani bolj privrÏeni pla-
ninstvu. Kar zadeva republi‰ko financiranje planin-
ske dejavnosti, pa najveã sredstev pridobimo iz raz-
pisov za posamezne dejavnosti, tako pri vrhunskem
‰portu kot pri ‰portni rekreaciji in kadrih. 

Vsebina delovanja PZS je zelo raznovrstna in se
‰e ‰iri. Ali se zaradi te mnoÏice oblik delovanja
ne drobi osnovno poslanstvo krovne organizaci-
je? 
Adi Vidmajer: Jaz mislim, da gre za vedno bolj razve-
jeno, vedno veãjo in zahtevnej‰o organizacijo. Zakaj
to pravim? Iz preprostega razloga. Ko smo postali
ãlani OKS ter nekaterih evropskih in svetovnih
zdruÏenj, smo si s tem odprli veã poti in naprtili veã
dela v vseh organih PZS. Seveda je vzrok tudi
vkljuãitev veã posameznikov v razliãne republi‰ke in
druge organe. Vedno veã je povezovanja z razliãni-
mi ‰portnimi organizacijami, predvsem po strokov-
ni plati, zato se tudi pojavljajo zahteve po ustanav-
ljanju ‰e nekaterih komisij pri PZS. Seveda si mora-
mo prizadevati tudi za to, da nekatere komisije
zdruÏimo – mislim predvsem na Komisijo za alpini-
zem ter Komisijo za odprave v tuja gorstva, pri ka-
terih so za delo namenjena tudi sredstva za vrhun-

ski ‰port. Znotraj PZS bodo dela ‰e naprej opravlja-
li profesionalci – strokovni delavci. Prav od delavcev
na PZS je veliko odvisno, ali delo poteka strokovno in
nemoteno za vse komisije ter zvezo kot celoto. Pre-
priãan sem tudi, da smo z vstopom v OKS naredili
korak naprej, saj smo postali enakovreden partner
preostalim ‰portnim zvezam, in to se Ïe pozna tudi
pri uveljavljanju PZS. Ko ãutimo v doloãenem kriznem
obdobju vrzeli, se zavedamo, da je nujno nekaj ukre-
niti, da bi se poloÏaj obrnil na bolje, zato se je v krat-
kem ãasu zgodilo veã kadrovskih strokovnih spre-
memb. PZS Ïeli ‰e naprej dobro sodelovati z vsemi, ki
jim je planinstvo blizu, pa tudi s tistimi, ki jim je ta de-
javnost ‰e tuja, pa bi glede na pozicijo morali poma-
gati tako na obãinski kot na republi‰ki ravni.

Borut Per‰olja: Dru‰tvo bi moralo biti glavni vzvod
ali pa oblika in metoda za delo s posameznikom. Na
ravni PZS, na ravni komisij, bi morala biti ta raven
preseÏena. Od PZS priãakujem predvsem to, da bo
tam delovala strokovna sluÏba, ki bo razvijala zani-
mive programe, skrbela za analitiãno raven,
spremljala dogajanje. Tega pa danes pravzaprav ni.
PZS sama izvaja program, ki bi ga lahko v celoti
izvajala dru‰tva. Mislim, da nam v planinski organi-
zaciji ne uspe izkoristiti te mreÏe dru‰tev, toliko in
toliko kilometrov poti, in ne vemo, kako se pravza-
prav predstavljati s svojim delovanjem v tako veli-
kem prostoru. Zato me skrbi to, kar se je pokaza-
lo pri Vodni‰ki komisiji in se kaÏe tudi pri ustanavlja-
nju Slovenskega alpinistiãnega kluba – da te orga-
nizacije slonijo na posamezniku, ki se bo vkljuãil v klub
ali v komisijo. To ni v redu. Treba je skrbeti za orga-
nizirano delovanje skozi odseke v dru‰tvu, ki funkci-
onirajo na ravni posameznikov. To me skrbi in mi-
slim, da tako ne bomo re‰ili vsebinskih problemov.
Trenutno nimamo enotnega usposabljanja in‰truk-
torjev, ki bi moãno okrepilo vsebinske vezi in izme-
njavo izku‰enj ter skrbelo za oplemenitenje stroke
in sodelovanje navzven. Danes pravzaprav ne zasle-
dimo ãlankov z gorni‰ko vsebino ne na ‰portnih kon-
gresih ne na zdravni‰kih kongresih, kot da nas ni.

Andrej Stritar: Ne bi rekel, da je veliko ‰tevilo od-
borov in komisij samo po sebi napaãno. Tisto, kar v
PZS ni jasno izraÏeno, je dobro definirana skupna
ideja, ki bi zdruÏevala vse to. Temu v teoriji me-
nedÏmenta reãejo vizija in poslanstvo. Obiãajno se jo
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za vsako dobro vodeno organizacijo strne v stavek ali
dva. Nisem opazil, da bi v PZS to obstajalo. Ko to de-
finira‰, je vse drugo laÏje. Potem mora vse delovati
tako, da vodi k skupnemu cilju in poslanstvu. Tudi ‰te-
vilo komisij in odborov ni veã samo po sebi problem, je
le majhen kamenãek v mozaiku, ki teÏi k skupnemu ci-
lju, ki so si ga vsi zastavili s tem, da so se zdruÏili v PZS.
Druga misel, ki se mi poraja ob prej‰njih odgovorih, je
vezana na delovanje navzven, proti OKS in mednaro-
dnim organizacijam. Tudi te dejavnosti morajo biti po-
drejene osnovni viziji in poslanstvu. Tu smo zato, da
poãnemo to in to. âe nam to, da smo ãlani nekje v
UIAA in ne vem kje ‰e, pomaga k na‰emu cilju, v redu,
ãe pa nam ne, ni treba, da se vãlanimo. Isto je z OKS.
Nanj gledam malo manj navdu‰eno, kajti zelo majhen
del ãlanov dru‰tev ima interes biti v OKS. OKS je pre-
dvsem zdruÏenje vrhunskih ‰portnikov. Mi imamo v PD
vrhunske alpiniste in odprave, ampak to je majhen se-
gment, ki ga moramo imeti, ne sme pa biti eden naj-
pomembnej‰ih ciljev PZS. Seveda pa sem prepriãan,
da ãlanstvo v OKS vodi tudi k na‰emu skupnemu cilju.
Zavedati se moramo, da je PZS le ena izmed organi-
zacij civilne druÏbe v Sloveniji, in si ne smemo domi‰lja-
ti, da smo pomembnej‰i kot drugi okoli nas, kot se
vãasih ãuti. Biti moramo bolj‰i, ker smo bolj‰i, ne zato,
ker imamo pravice sami po sebi, zaradi dolge zgodo-
vine. Potrjevati se moramo vsak dan. Moãno se stri-
njam z omenjenim pomenom strokovnih sluÏb in mi-
slim, da je to eden kljuãnih ãlenov, ki manjkajo v celo-
tni zgradbi te organizacije. Res je, da je tu toliko in
toliko dru‰tev, MDO in prostovoljcev, ampak tisti, ki
mora stvar gnati naprej, je ‘menedÏer’, tisti, ki je vsak
dan tam. Tega v PZS v zadnjem ãasu ni bilo ãutiti.

Borut Per‰olja: Poslanstvo in idejo imamo povzeto v
zelo kratkem stavku. Leta 1999 so bila sprejeta Vodi-
la za delo PZS in PD in v njih je zapisano: ‘Gorni‰tvo kot
naãin Ïivljenja.’ Ta stavek je tisti, o katerem smo se po-
govarjali ‰est let in ga na koncu zelo jasno postavili za
svojo vizijo. Obravnava vodil je bila speljana zelo demo-
kratiãno do ravni posameznika, zato je tudi tako dol-
go trajala. Îal so vodila danes mrtva. Marsikatero
stali‰ãe, tudi stali‰ãe vkljuãevanja PZS v OKS, je daleã
od tistega, kar smo v njih zapisali. Poleg vsebinskih
zadrÏkov, ki jih je omenil Andrej, je vkljuãevanje v OKS
sporno tudi s formalne plati – ko se je PZS vkljuãeva-
la v mednarodne organizacije (UIAA, CAA, IKAR ...), je
o tem odloãala skup‰ãina PZS kot najvi‰ji organ. To-

rej je odloãitev sprejel upravni odbor PZS. Dru‰tva
tako niso imela moÏnosti razpravljati o tem. ·por-
tno plezanje bo ‰e najveã pridobilo, hkrati pa smo si
zaprli neposredni dialog z marsikom, tudi z drÏavo.
Zdi se mi, da PZS v javnosti nastopa predvsem z ar-
gumentom moãi. Se pravi: mi smo veliki, mi imamo
tradicijo, mi priãakujemo to in to kar samo po sebi.
DruÏbene koristnosti pa Ïal ni veã, ãeprav obstaja
nevsebinska formulacija delovanja v javnem intere-
su. Planinsko organizacijo imamo zaradi sebe in za-
radi ljubezni do gora, zato v njej delamo prostovolj-
no. In delati moramo dobro, da nas ne bo sram ne
pred hribi ne pred prihodnjimi rodovi.

Adi Vidmajer: S tem, da smo se vkljuãili v OKS, nismo
planinstvu naredili nobene ‰kode, ampak smo poveãali
‰portno ravnoteÏje ter dobro strokovno sodelovanje
in poznavanje elementov, ki so nujno potrebni za sodo-
ben odnos do mednarodnega ‰portnega gibanja. Kar
zadeva vizijo razvoja PZS, mislim, da so smernice jasno
opredeljene, le uresniãevati jih je treba tako, kot smo
se dogovorili in napisali v Vodilih. Vãasih imam obãutek,
kot da bi hoteli nekateri prehitevati po nepravi pla-
ninski strani, doseãi hitre, revolucionarne spremembe
in s tem vnesti nemir med planinske delavce, pa tudi v
PZS. Vemo, da je na‰a zveza s svojo aktivnostjo v vr-
hunskem in rekreativnem ‰portu v OKS na mestu, ki ji
pripada. Prav tako je strokovni svet za ‰port doslej
sprejel vse projekte PZS, saj so bili dobro pripravljeni
in strokovno utemeljeni na vsaki seji. PZS je zveza, ki
zdruÏuje na tisoãe ãlanov, ki hodijo po gorah doma in v
tujini, zdruÏuje pa tudi na tisoãe delavcev, ki delajo v
upravnih odborih PD, MDO, komisijah, GRS. To pomeni,
da je 110-letna tradicija ustvarila moã in strategijo or-
ganizacije, ki bo Ïivela in ‰e naprej delala za ljudi, ki Ïeli-
jo po‰teno izkoristiti ãas za uÏivanje in delo v tej
spo‰tovanja vredni ‰portno-rekreativni zvezi dru‰tev.
·e naprej bomo delali tako, da bo na‰a naveza zane-
sljiva, varna in moãna, zato gremo pogumno naprej,
navzgor do cilja, ki ga pravi planinci dobro poznamo.

Andrej Stritar: OpaÏam ‰e nekaj, kar se mi ne zdi
najbolj pametno. PZS se ‰e vedno sku‰a zelo moãno
navezovati na drÏavno financiranje. Svet se je v za-
dnjih dvanajstih letih spremenil, drÏavnih sredstev je ve-
dno manj in vedno teÏe so dosegljiva. Po drugi strani pa
se v zasebnem sektorju oz. v gospodarstvu obraãajo veli-
ko veãja sredstva, ki bi jih bilo po mojem mnenju dobro pri-
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dobiti za na‰e potrebe. Tako se mi zdi, da bi bilo namesto
intenzivnega vlaganja v stike s politiki in drÏavnimi institu-
cijami marsikdaj bolj premi‰ljeno vloÏiti veã energije v pri-
dobitev sponzorstva velikih podjetij, za katera sredstva,
ki jih PZS porabi, niso huda obremenitev. Treba bi se bilo
bolj potruditi pri tistih podjetjih, ki jih zanima na‰e poãet-
je, ker so morda direktorji hribovci. Sem in tja lahko po-
stavimo na koão kak‰no reklamo, pa bomo precej laÏe
izvajali svoje dejavnosti.

Adi Vidmajer: Kolikor dolgo bodo razpisi republi‰ki,
se bomo prijavljali nanje in posku‰ali pridobivati ta
sredstva. Vãasih kak razpis tudi zamudimo. Zato bo
moral ‘menedÏerski’ del zveze vse te stvari pokriva-
ti bolj strokovno in pritegniti sredstva ne samo iz
teh virov, paã pa tudi iz reklam itn.

Borut Per‰olja: Vesel sem, da je sredstev iz razpisov
vedno manj, predvsem zato, ker to pomeni, da se bo-
mo morali posvetiti sami sebi. To bo poveãalo
ustvarjalnost v na‰ih dru‰tvih, posledica pa bosta
ugled in kredibilnost planinske organizacije, zlasti pri
posegih v gorsko naravo. âe si vezan na drÏavne ja-
sli, si tiho tudi takrat, ko ne bi smel biti. Pri graditvi
avtocest skozi alpske prostore je bila planinska or-
ganizacija tiho, tiho je bila takrat, ko je drÏava dovo-
lila prost pretok tovornega prometa po na‰ih ce-
stah – Avstrijci ga omejujejo z ekotoãkami – in tiho
je bila tudi takrat, ko smo izgubili popuste pri prevo-
zih z Ïeleznico. Planinska organizacija se mora posta-
viti na svoje noge in izkoristiti znanje, pripravljenost,
prostovoljstvo, ki ga imamo v svoji organizaciji.

Adi Vidmajer: Ne‰tetokrat sem rekel, da ne ma-
ram politike v planinstvu, razen planinske politike,
ki jo moramo imeti dobro razvito. Dokler bo teklo
tako, bomo vedeli, da stojimo na svojih nogah in na
svoji gori. âe pa bi strankarska politika presegla
te meje, vemo, kje bi se zna‰li – spet na zaãetku, ko
se je zaãelo slovensko planinstvo razvijati. 

Kaj nam bo prinesla prihodnost?
Borut Per‰olja: Glede prihodnosti nisem zaskrbljen.
V ospredje bodo pri‰le druge vrednote. Sedanje
stanje bo pomagalo izãistiti jedro iskrene gorni‰ke
ideje. V svojem okolju z veseljem opaÏam, da prosto-
voljstvo pridobiva veljavo. In ãe nam bo to uspelo
obdrÏati na ravni celotne organizacije, bo to vzvod ali

gonilna sila, ki nam bo ‰e naprej omogoãala zelo prija-
zno bivanje v hribih. Tak‰nih doÏivetij si Ïelim ‰e veã.

Adi Vidmajer: Tudi mene ne skrbi, ali bomo preÏiveli
ali ne. Îelim, da je v hribih pristnost, ki mora biti,
spro‰ãenost, lep medsebojni odnos, da imamo svoj
kodeks ne samo v hribih, ampak tudi v dolini. Za nami
prihajajo mlaj‰i in prepriãan sem, da bodo prav tako
zavzeti za to, da se na tem podroãju ‰e veã naredi,
in da bodo obdrÏali poslanstvo in imovino v planin-
stvu – koãe, poti itn. – vsaj na taki ravni kot doslej.

Andrej Stritar: Vedno veã ljudi hodi v gore, to vidim
vsako nedeljo. Zato me manj skrbi za dru‰tva, kajti
vem, da bomo ljudje vedno na‰li razloge, da se bomo
zdruÏevali na temelju skupnih interesov. Dru‰tvo je
na lokalni ravni in ga je razmeroma preprosto
obdrÏati skupaj. Vendar vsako podjetje lahko tudi
propade, ãe se ga ne vodi pravilno in ãe v kakem
trenutku ali obdobju izgubi smer. V tem pogovoru
je Ïe bilo omenjeno, da je PZS v krizi. Upam, da ta
kriza le ni tako velika, da bi se bilo bati hudih posle-
dic. Tako kot vsako resno podjetje ali organizacijo
je treba tudi PZS voditi tako, da se najde pozitivne
stvari, ki jo drÏijo skupaj, in jo na temelju tega pelja-
ti v prihodnost. 

Adi Vidmajer




